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Arriba un nou any i en un mo-
ment de propòsits de canvi per al
2011, en el món de l’esport s’ha
produït una novetat pel que fa a
les beques d’alt rendiment (ARA).
La secretaria d’Estat d’Esports va
enviar els últims dies de desem-
bre la notificació que hi haurà un
nou mètode de seguiment dels
competidors que reben una aju-
da econòmica amb les beques
ARA, entre setembre del 2010 i
agost del 2011, a les federacions
esportives que tenen competi-
dors dins del programa. 

La novetat serà que des del Go-
vern es vol realitzar un seguiment
més exhaustiu de l’activitat dels
esportistes. Fins ara s’atorgaven
les beques i en finalitzar el cicle
es demanaven els resultats per
estudiar si s’havien assolit les fi-
tes demanades. Amb la nova pro-
gramació, es realitzaran diferents
trobades durant la temporada
per part del departament d’Es-

ports amb les parts que reben les
ajudes. “Abans hi havia un for-
mulari de seguiment d’objectius i
ara la idea és fer més reunions i
també parlar amb els esportistes”,
comenta Carles Visa, director tèc-
nic de la Federació Andorrana
d’Esquí, l’entitat que més compe-
tidors té en aquesta edició de les
beques ARA, amb sis en el pro-
grama olímpic i tres en el de joves
promeses.

Les entitats van tenir una ac-
ceptació positiva del nou format
de seguiment, i què més que po-
sar pressió als esportistes com a
motivació. Aitor Osorio, presi-
dent de la Federació de Natació,
va indicar que “el canvi és que es
controlen més els diners. Està bé,
perquè són uns diners que surten
de l’erari públic i s’han de presen-
tar uns resultats”. A banda de l’es-
quí, la natació és l’altre esport
present en el programa olímpic

de les ajudes, amb Hocine Hacia-
ne. En el mateix sentit que Osorio
es va mostrar Carlo Ferrari, direc-
tor tècnic de la Federació de
Muntanyisme. “Volen tenir més a
prop els esportistes i les federa-
cions. Veig bé que hi hagi més
feedback, i els esportistes veuen
que es fa un seguiment del treball
que estan fent.” Ferrari hi va afe-
gir que durant aquest mes ja tin-
drà lloc una reunió en què es
tractaran temes com ara els en-

trenaments, les competicions i
com va la preparació. “Després ja
arribaran els resultats, i si un no
assoleix els objectius de la tem-
porada, la beca baixarà, i si millo-
ra augmentarà.”  

Les primeres trobades es duran
a terme durant les setmanes vi-
nents i està previst que s’expliqui
en què consistirà el seguiment.
Després es preveu que n’hi hagi
una altra ja avançat l’any, a l’abril
o al maig, i una altra al final de la

temporada, a l’agost o al setem-
bre. Amb aquesta organització hi
hauria un seguiment cada quatre
mesos. “Quan arribi el dia, con-
vocarem els atletes i ens informa-
ren de com serà. Fins ara no s’ha-
via fet i el que es vol fer és saber si
els diners estan ben empleats”, in-
dica Ignasi Villamayor, de la Fe-
deració Andorrana d’Atletisme.
La idea que arriba a les entitats és
que es vol evitar algun cas en què
no hi ha coneixement de l’activi-

tat que fan els esportistes durant
la temporada. En aquest cicle de
beques, hi ha un total de 42 es-
portistes procedents de 14 fede-
racions, i es reparteixen 244.500
euros del total de 299.100 euros
que hi ha per a la temporada –la
resta és per al programa Esquí Es-
tudi i quatre entrenadors del pro-
grama olímpic–. Ara als esportis-
tes només els queda demostrar,
més sovint que abans, el treball
diari.

La secretaria d’Esports ha comunicat a les federacions que realitzarà un seguiment més intens als
esportistes amb ajuda durant aquesta temporadaTLes entitats valoren de manera positiva el canvi
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